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»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

افت کیفی برنامه تخصصی کشتی سیما 
دایره طلایی که دیگر طلایی نیست!
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»روحانی« دستور داد: 

اجرای پروژه های ریلی و جاده ای
 کشور سرعت گیرد
صفحه 2

»امیر عابدینی« در گفت و گو با »دنیای هوادار«:

» لابی« معنا و مفهوم »تبانی« ندارد! 
»نقد« لازمه و »تغییر و تحول« در فوتبال ضرورت است

   با تعطیلی لیگ صددرصد مخالفم و اگر قرار است برنامه ها به مشکل نخورد باید از همین حالا 
قهرمانی پرسپولیس رسما اعلام شود. بدون چک و چانه پرسپولیس قهرمان است و کسی نمی تواند این 

عنوان قهرمانی را از پرسپولیس بگیرد.

   در کشوری که تحریم است و اوضاع و احوال اقتصادی نابسامانی دارد حتی یک ریال هزینه کردن 
باید با حساب و کتاب باشد.

    معنای واقعی لابی جلسه »غیررسمی« است در محل رسمی. به طور مثال شما در اجلاسی دعوت 
شده اید و پس از روز اجلاس یا پیش از آن با مسئولان مربوطه در محل مشخصی به مذاکره می پردازید. 
ما باید داشته باشیم افرادی که در فرصت های مناسب با زبان بین المللی مناسب، حرف هایی را بزنند و از 

حقوق ما دفاع کنند تا تمام احکام به ضرر ما نباشد....

... ادامه در صفحه 8
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و  درمان  بهداشت،  وزارت  اطلاع رسانی  مرکز  رئیس 
آموزش پزشکی گفت: تاکنون ۱۳۷ هزار و ۷۲۴ نفر به 
طور قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت ۳۴ 
نفر در ۲۴ ساعت گذشته، تعداد جان باختگان کرونا در 
کشور به ۷ هزار و ۴۵۱ نفر رسیده و تاکنون 107 هزار 
و 713 نفر از مبتلایان به طور کامل بهبود یافته و از 

بیمارستان ترخیص شده اند. 
کیانوش جهانپور روز گذشته درباره آخرین آمار ابتلای 
قطعی به ویروس کرونا و موارد فوت ناشی از آن در 
کشور افزود: در ۲۴ ساعت گذشته تا ظهر امروز )پنجم 
خرداد( بر اساس گزارش آزمایشگاه ها و دانشگاههای 
به  مبتلا  جدید  بیمار  و ۲۳  هزار  دو  پزشکی  علوم 
بین مبتلایان  ااز  کووید-۱۹ در کشور شناسایی شد. 
جدید، ۳۳۸ مورد بستری و هزار و ۶۸۵ مورد )معادل 

۸۳ درصد( از موارد سرپایی و افراد در تماس با مبتلایان 
بودند که شناسایی شدند. با در نظر گرفتن موارد جدید، 
مجموع بیماران مبتلا به کووید- ۱۹ در کشور به ۱۳۷ 

هزار و ۷۲۴ نفر رسید.
وزارت  رسانی  اطلاع  و  عمومی  روابط  مرکز  رئیس 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی ادامه داد: در طول 
۲۴ ساعت گذشته ۳۴ بیمار دیگر مبتلا به کووید-۱۹ در 
کشور جان خود را از دست دادند و از زمان شیوع این 
بیماری در کشور تاکنون ۷ هزار و ۴۵۱ نفر جان خود را 

از دست داده اند.
جهانپور بیان کرد: بر اساس این گزارش ها تاکنون ۱۰۷ 
هزار و ۷۱۳ نفر از بیماران مبتلا به کووید- ۱۹ در کشور 
بهبودیافته و از بیمارستان ترخیص شده اند. ۲۵۸۵ نفر 
از این بیماران نیز در وضعیت شدید این بیماری و به 

نوعی بحرانی تحت مراقبت در بخش های آی سی یو 
قرار دارند که امیدواریم شفا پیدا کنند.

وی گفت: تا کنون ۸۱۸ هزار و ۹۱۷ آزمایش تشخیص 
کووید-۱۹ در کشور انجام شده است.

جهانپور افزود: وضعیت استان خوزستان، همچنان قرمز 
است اما شاهد کاهش ۱۰ تا ۱۵ درصدی موارد بستری 
نسبت به روزهای گذشته هستیم. در طول ۲۴ ساعت 
گذشته در ۱۹ استان موارد فوتی صفر و در ۵ استان، 
فقط یک مورد فوتی گزارش شده است. امیدواریم این 
روند بهبود نسبی در کشور ادامه پیدا کند و بتوانیم 
طی روزها یا هفته های آینده خبر کنترل و مهار این 
بیماری را به مردم اعلام کنیم اما همچنان توصیه 
وزارت بهداشت به مردم رعایت اصول بهداشت فردی و 

اجتماعی و رعایت فاصله گذاری هاست.

107 هزار و 713 نفر از مبتلایان کرونا بهبود یافتند

خبر

عید فطر مبارک اما؛
این عید بدون تو...

شاید خیلی ها بگویند الان 
هم  شاید  نیست.  وقتش 
حال  هر  به  بگویند!  راست 
عید است و وقت شادی و 

تبریک.
ولی بغض فروخفته در پی 
عزیز  سفر کرده ای، اتفاقا در 
زمان شادی ها گریبان آدمی 
را محکم تر می گیرد. جای خالی آن نگاه عارفانه و آن صوت 
خَمّار که مست می کرد دل و جان هر آنکه حتی اندکی از 
دلش، درگیر این خاک آسمانی  و سلوک عشق این ملت 
و تاریخ پر افتخارش بود و یا دلش با یاد و نام حسین و 
حسینیان می لرزید و کربلا همان نامی بود که عنان اشک 
را  از وی می ربود، مگر می شود که پر شود و از دل برود؟ 
صحبت از غم  فراق سردار دل ها »حاج قاسم« است. همان 
که سوگش هم به عزای حسین می ماند و هم سوگ 
سیاوش. همان که انگار هم آرش زمانه بود و هم نگهبان 
دوباره خیمه و خرگاه حرم اباعبدالله. تن پاره پاره اش هم 
یادآور پیکر ارِبا اِربای شهدای کربلا بود و هم سینه چاک 
چاک تاریخ این سرزمین زخم خورده از کین دشمن عداء. 
یادآور سرداران عارف تاریخ ایران که انگار رجعت کرده بود 
از دل تاریخ این کهن دیار پارسی تا پیوند زند اسطوره های 
پهلوانی این خاک کهنسال را با دلاوران در خون خفته فتاده 
در خاک کربلا. حاج قاسم سلیمانی ایرانی نبود بلکه خود 
ایران بود. کربلا نبود بلکه خود کربلا بود. قاسم سلیمانی 
جنگجوی آشتی بود و یگانگی. آشتی و یگانگی بین ملیت 
و مذهب. انقلاب و اصلاح. شیعه و سنی و جنگید با هر 
آنکه می خواست خوبی ها با هم متحد نشوند و تفرقه و 
نفاق و تکه تکه شدن سرنوشت آن ها شود و دشمنان این 
یگانگی و آشتی، تکه تکه اش کردند به کین  شکستی که از 
این جنگجوی نگاهبان آشتی و یگانگی خوردند و این عید، 
اولین عیدی فطری است که آن نگاه، آن هیکل و معبد 
و آن عبد صالح مدافع حرم اباعبدالله و آن سردار ایرانی و 
جنگجوی عشاء و راستی و آشتی در بینمان نیست و من 
در فکرم که این عید بدون تو فقط سر می شود تا روزی که 
خون بهایت از اشقیاء و دشمنان عشاء، ستانده شود. آن روز 
عید است در نظر آنان که مانده اند بر عهدی که با سلوک 

سردار دل ها بسته اند.

رئیس جمهوری در گفت وگو با وزیر راه و شهرسازی بر 
از  برای تسریع در تکمیل و بهره برداری  ضروت تلاش 
پروژه های ریلی، جاده ای و آزاد راهی کشور که در توسعه 
حمل و نقل و تحقق شعار جهش تولید تاثیر گذارند، 

تاکید کرد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
ریاست جمهوری »حسن روحانی« عصر گذشته، طرح 
»اقدام ملی تامین مسکن« را حرکتی مهم در راستای 

خدمت به مردم بویژه اقشار متوسط و ضعیف جامعه 
دانست و بر اهتمام هرچه بیشتر برای تسریع در روند 
اقدامات و فعالیت ها برای به ثمر رسیدن این طرح تاکید 

کرد.
وی پس از استماع گزارش »محمد اسلامی« وزیر راه و 
شهرسازی درباره اقدامات و برنامه های این وزارتخانه در 
راستای اجرای طرح ها و پروژه های گوناگون در این حوزه، 
بر ضروت تلاش برای تسریع در تکمیل و بهره برداری از 
پروژه های ریلی، جاده ای و آزاد راهی کشور که در توسعه 
حمل و نقل و تحقق شعار جهش تولید تاثیرگذار هستند، 

تاکید کرد.
کنترل  به ضرورت  اشاره  با  رئیس جمهوری همچنین 
وضعیت ترافیک راه های کشور، مراقبت ها و اطلاع رسانی 
به موقع از وضعیت راه ها به مردم و رعایت کامل دستور 
العمل های بهداشتی در این ایام، از تمامی فعالان، دست 
اندرکاران و عوامل حوزه حمل و نقل باری و مسافربری 
شهری و برون شهری، ریلی و هوایی که علی رغم شرایط 
سخت شیوع کرونا همچنان به خدمت رسانی ادامه داده و 

در کنار مردم قرار داشته و دارند، تقدیر و تشکر کرد.

»نوام چامسکی« منتقد سرسخت سیاست های »دونالد 
شیوع  با  مواجهه  در  آمریکا  دولت  واکنش  ترامپ«، 
»ویروس کرونا« را در این کشور »آشوب آور و فاجعه بار« 

خواند.
چامسکی منتقد و نظریه پرداز آمریکایی روز گذشته در 
ایالات متحده در  گفت وگو با خبرگزاری فرانسه گفت: 
مسیر پر هرج و مرج و بدون برنامه فدرال در مواجهه با 
ویروس کرونا قرار دارد، زیرا بودجه بهداشت عمومی در 
این کشور کاهش یافته و پیشرفت های تغییرات آب و 

هوایی نادیده گرفته شده است.
چامسکی ۹۱ ساله در پاسخ به پیش بینی وضعیت فعلی 
آمریکا در مواجهه با کرونا گفت: در ایالت متحده هیچ 
رهبری منسجمی وجود ندارد و در واقع هرج و مرج بر 

این کشور حاکم است.
به گفته چامسکی، ریاست جمهوری آمریکا و کاخ سفید 
در اختیار یک فرد قدرت طلب قرار گرفته که به چیزی 

ندارد  علاقه ای  خود  انتخاباتی  چشم انداز  و  قدرت  جز 
و به آنچه برای کشور و جهان اتفاق می افتد، اهمیتی 

نمی دهد.
چامسکی افزود: هیچ چیز به جز قدرت و منافع شخصی 
برای ترامپ مهم نیست. البته او مجبور است حمایت از 
حوزه انتخابی که برایش ثروت و قدرت به همراه می آورد 

را حفظ کند.
این نظریه پرداز آمریکایی با انتقاد از نوع رفتار دولت 
آمریکا در برابر شیوع ویروس کرونا تصریح کرد: به محض 
ورود ترامپ به مساله شیوع این ویروس، اولین اقدام 
وی برچیدن کل نظام پیشگیری از بیماریهای همه گیر 

در آمریکا بود.
همه گیری  آغاز  زمان  از  رسیده،  آمار  آخرین  براساس 
بیماری »کووید-۱۹ « در آمریکا، بالغ بر یک میلیون و ۶۶۷ 
هزار نفر به این بیماری مبتلا شده و از این میان بیش از 

۹۸ هزار و ۶۹۱ نفر جان خود را تاکنون از دست داده اند.

خبر اول

بین الملل

»روحانی« دستور داد: 

اجرای پروژه های ریلی و جاده ای کشور سرعت گیرد

»نوام چامسکی«:  
واکنش آمریکا به شیوع کرونا فاجعه بار بود 

کرونا در ایران

سرمقاله

مهرداد تیموری

 مدیرمسئول
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استاندار البرز با اشاره به دستور رییس جمهوری مبنی 
بر حضور تمام کارکنان از دهم خردادماه در محل کار 
خود گفت : زمینه برای فعالیت عادی ادارات در این 

استان فراهم است.
از روابط عمومی  به گزارش »دنیای هوادار« به نقل 
استانداری البرز عزیزاله شهبازی در حاشیه بیست دو 
دومین جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا که به ریاست 
رئیس جمهوری و استانداران سراسر کشوربه صورت 
ویدیو کنفرانس برگزار شد، افزود: با همراهی مردم در 
راستای رعایت بهداشت فردی و فاصله گذاری هوشمند 
اجتماعی، انتظار می رود که طی هفته های اخیر 

وضعیت البرز سفید شود.
وی اضافه کرد: در جلسه امروز هماهنگ روال جلسات 
قبلی، روسای کمیته ها گزارش های لازم را ارائه دادند 
و همچنان کلیدواژه اصلی این نشست رعایت بهداشت 

فردی و جمعی و پروتکل های بهداشتی بود.
وی افزود: مقرر شد، موزه ها و اماکن تاریخی با رعایت 

پروتکل های بهداشتی بازگشایی شوند.
استاندار البرز با بیان اینکه در خصوص فعالیت آژانس 
های مسافرتی، پایان محدودیت مساجد و پاساژ ها، 
هفته آینده تصمیم گیری می شود، اضافه کرد: از ۱۰ 
خرداد ماه حضور کارکنان ادارات به روال عادی باز می 

گردد و از ساعت ۷:۳۰ تا ۱۴:۳۰ خواهد بود.
وی گفت: طبق تاکید رئیس جمهور محترم، نظارت 
ها برای رعایت پروتکل های بهداشتی و همچنین 
وضعیت بازار و تامین کالاهای اساسی تشدید خواهد 

شد.
شهبازی با اشاره به سیر نزولی مراجعان به بیمارستان 
ها و تلفات ناشی از کرونا، افزود: عموما مرگ و میر 
ناشی از کرونا حاصل از بیماری های زمینه ای افراد 
بوده بنابراین افراد آسیب پذیر باید بیشتر مراقبت کنند.
وی عنوان کرد: در البرز بیش از هزار تخت بیمارستانی 
برای بیماری کووید ۱۹ در نظر گرفته بودیم که اکنون 

بیش از ۹۰۰ تخت خالی است.

استاندار البرز گفت: با همراهی مردم در راستای رعایت 
بهداشت فردی و فاصله گذاری هوشمند اجتماعی، 
انتظار می رود که طی هفته های اخیر وضعیت البرز 

سفید شود.
وی افزود: البرز در زمان پیک کرونا نیز در شرایط قرمز 
قرار نگرفت که این توفیق ناشی از همراهی مردم، 
ایثار کادر بهداشتی و درمانی، تحرک هماهنگ مدیران 

استان است.
وی در بخش دیگری از سخنان به سالروز آزاد سازی 
خرمشهر اشاره کرد و گفت: سوم خرداد روزی به یاد 
ماندنی در تقویم ایران اسلامی است چرا که خرمشهر 
قهرمان پس از یک سال به دست رزمندگان اسلام 

آزاد شد.
شهبازی در ادامه ضمن تبریک عید سعید فطر بیان 
داشت: آماده می شویم که فردا در روز عید سعید فطر 
به عنوان یکی از بزرگترین اعیاد مسلمانان نماز این روز 

عزیز را برپا کنیم.

»استاندار البرز« خبر داد:
فراهم سازی زمینه برای فعالیت عادی ادارات البرز 

اجتماعی

همه چیز عادی شد؟!
شروع فعالیت های والیبال در لهستان

)معاون  چزارنکی  ریزارد 
لهستان(  والیبال  فدراسیون 
که در واقع معاون امور بین 
نفر  عنوان  به  الملل هستند 
با  والیبال  فدراسیون  دوم 
وزیر  )نخست  موراویسکی 
داشت.  دیداری  لهستان( 
پس از این دیدار به خبرنگار 
معاون  عنوان  گفت:»به  فکتی  ووی  اسپورتو  سایت   وب 
رئیس فدراسیون والیبال لهستان PZPS من عمدتا در مورد 
والیبال صحبت کردم، اما صحبت به موضوع موتور سواری 
سرعت و فوتبال نیز کشیده شد. همچنین به طور کلی در مورد 
ورزش تیمی هم صحبت کردیم. می توانم بگویم بیشترین 
زمان جلسه صرف این موضوع شد. تصمیم گرفتیم که یک 
چهارم سالن پر شود. این بدین معنی نیست که به زودی همه 
استادیوم ها در لهستان قادر خواهند شد پذیرای تماشاگران 
باشند.« او اضافه کرد که والیبال سالنی از اول سپتامبر برابر با 
۱۱ شهریور و والیبال ساحلی در پایان جولای برابر با ۱۰ مرداد آغاز 
خواهند شد. به راستی در وزارت ورزش یا فدراسیون والیبال 
چه مقامی می تواند مژده آغاز تمرینات و مسابقات والیبال 

در ایران را بدهد؟

عضو کمیته کشوری مبارزه با بیماری های واگیر وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: بیماری ناشی 
از ویروس کرونا علایم یکسانی ندارد که بتوان چه ماده 
غذایی باعث تشدید آن می شود، بنابراین مبتلایان نه تنها 
محدودیت غذایی ندارند بلکه مصرف انواع مواد غذایی 

دارای پروئتین، فیبر، کلسیوم و غیره توصیه می شود.
روزها  این  ایرنا،  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
که ویروس کرونا در کوی و برزن جولان می دهد و به 
شکار افراد نشسته است، بازار توصیه و سفارش از سوی 
غیرکارشناسان درباره نوع تغذیه مصرفی، سبک زندگی 
تا حتی چه بپوشیم یا نپوشیم و کجا برویم و نرویم 
داغ است و هر از گاهی فهرستی از این موارد منتشر 

می کنند.
انتشار فهرستی از »مواد غذایی که حال بیماران کرونایی 
را بدتر می کند« مورد جدیدی است که در فضای مجازی 
دست به دست می چرخد و بر استرس و واهمه خانواده 
هایی که عضوی از آنان درگیر مبارزه با ویروس کرونا 

است، افزوده است.

فهرستی که با مشاهده آن تعجب باید کرد زیرا از مواد 
غذایی نام برده که پیش از این به شدت بر مصرف آن به 
عنوان ماده ای برای پیشگیری از کرونا توصیه می شد. 
به عنوان مثال در این فهرست شاهدیم که از توت فرنگی، 
اسفناج، پیازچه، انجیر، سرکه و بسیاری مواد غذایی دیگر 
به عنوان مواد مضر و بدتر کننده حال بیماران کرونایی 

نام برده شده است.
محرز در این گفت وگو با رد فهرستی از مواد غذایی که 
به عنوان خوراکی هایی که حال بیماران کرونایی را بدتر 
می کند، در فضای مجازی می چرخد، تصریح کرد: ماندن 
در خانه و شست و شوی مخاط بینی و حلق برای کسی 
که مبتلا به این بیماری ویروسی تنفسی شده، از درجه 
اهمیت بالایی برخوردار است زیرا سرفه ها و خشکی این 

نقاط بیمار را اذیت می کند.
وی ادامه داد: غذای مناسب و در حد توان باید در رژیم 
غذایی این بیماران گنجانده شود. فرقی نمی کند چه ماده 
غذایی مهم این است که شامل کربوهیدارت، پروتئین، 

چربی و سایر مواد مغذی برای بدن باشد.

پوریا امارد

خبرنگار

او که تازه از لهستان بازگشته است از اینکه حضور غیر 
ابراز  نشناسد  را  که هیچکس  باعث شده  ها  والیبالی 
شگفتی کرد و افزود: اگر این آدم ها بخواهند برای تیم 
ملی تصمیم بگیرد واقعا دردآور است، به قول قدیمی 
ها شست سید خبر دار شد که در والیبال ما چه می 
گذرد و ای کاش جامعه پیشکسوتان و بزرگان والیبال 
هم به اندازه سید خطر را حس می کردند. همین دیروز 
بود که یکی از مربیان مطرح کشتی به طعنه می گفت: 
اگر گذر یک غیر کشتی گیر به طرف فدراسیون ما بیفتد 
با فن پنج امتیازی ناک اوتش می کنیم اما در والیبال 
عده ای برای اینکه محبوب غیر والیبالی ها قرار واقع 

شوند از هیچگونه خوش خدمتی دریع نمی کنند؛ باید 
گفت مشکل والیبال از دیر باز همین خوش آمدگویی 
های بیهوده بوده که هم راه والیبالی ها را سد کرده اند 
اند  ناکار شده  و هم در دراز مدت خود فرصت طلبان 
اما با این همه فکر می کنیم گفته های بهترین مدافع 
جهان می تواند زنگ خطری باشد تا شاید »محمدرضا 
داورزنی« که بار سوم با وعده خرد جمعی باز گشته است 
این قدر نسبت به جامعه والیبال کم لطف نباشد؛ چه 
ایشان آخرین چهار سالی است که در ورزش و والیبال 
می ماند لااقل آثاری مثبت در اذهان والیبالی ها از خود 
بر جای بگدارد؛ هر چند به لحاط عملگرایی وی نمره قابل 
قبولی می گیرد و اگر زیر نقد های بیرحمانه قرار بگیرد، 
مظلومیت خانواده والیبال خدمات ایشان را زیر سوال 

خواهد برد.

بهداشت و سلامت

توپ و تور

»مینو محرز«: 

بیماران کرونایی محدودیت غذایی ندارند

سید محمد موسوی؛ یک حرف زد و همه چیز را گفت!

»البرز« چه خبر؟

هوادارتوئیت

مهدی صالحی

 خبرنگار

دزد 1 چوب، مالخر3 چوب!
بعضي كج ها در همه دنيا كج 
است و مجازاتش هم هكذا! 
قله  تا  آفريقا  شاخ  از  مثلا 
هيماليا مجازات مالخر كمتر از 
دزد است ولي در ايران عِزیز ما 
كسي كه مثل مالخر به قصد 
ثروت اندوزي از مدير شركت 
خودروسازي٦300 خودرو به قصد سودجويي خريده اعدام مي 
شود ولي مدير دزدي اين حجم خودرو را از خزانه خودرو مردم 
دزديده و به مالخر داده مجازاتش مي شود انفصال از خدمت! 
يعني بعد از اين همه خيانت و دزدي و چپاول مال مردم تازه 

مي شود مثل من، مثل تو، مثل ما!
تازه خوب است مثل بعضي ها نمي گويند فقط لباسش را در 
بياورد! تا اين جاي كار مالخر را گذاشتند سينه ديوار ولي دزد 
فقط »سريرش« عوض و شايد بلندترشده و البته براي حفظ آبرو 

مختصاتش هم اعلام شده:»نون.خ«
اما ضلع ديگر اين مثلث خبيث كه مافياي زير قباي خودرو 
هستند و در كل چرخه توليد خودرو از توليد قعطه تا خدمات 
پس از فروش آن با غصب كرسي هاي تصميم گيري در هيات 
مديره شركت هاي دخيل در اين بخش حكمراني مي كنند يقه 
سفيدهايي هستند كه به راحتي در تصميمات كميسيون هاي 
مجلس دخيلند. وزارتخانه هاي مرتبط و حتي بالاتر از آن را به 
فرمان خود در آوردند و به عنوان مشاور و معاون بسياري از 
حضرات در واقع خط قرمز محسوب مي شوند كه هيچكس را 
جرات به زبان آوردن نام آن ها بي وضو نيست همانطور كه خود 
دايم الذكر و همواره به محرابند تا شايد نعوذباا... قيمت خدا را 
هم روزي اعلام كنند!!! باوركنيد باور دارند كه مي شود خريد...

تلنگر

سعید  شفیعیان

 نویسنده
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یک سال پس از پرواز ابدی 
»تورج لارودی«

یاد و خاطره »تورج لارودی« 
از  و  ورزش  کارشناسان  از 
همکاران اهل قلم امروز در 
اولین سالگرد پرواز آن بزرگمرد 
از سوی تعدادی از همکاران و 
دوستانش و بزرگان ورزش و 
گرامی  مزارش  سر  بر  رسانه 

داشته داشته شد.
یادم هست که سه شنبه ها در دفتر عکاسی یکی از بزرگواران 
که در پایین تر از میدان هفتم تیر واقع شده برخی از دوستان 
کشتی نویس دور هم جمع می شدند و نهار هم آبگوشتی 
خوشمزه میزبان تهیه می کرد و همان جا و از هر دری سخنی. 
یک بار که رد می شدم و آقا تورج را دیدم به احترامش سلام 
و علیکی و عرض ادبی که دستم را گرفت و دعوتم کرد تا 
در جمع بزرگان باشم. هم برای افتخاری بود و هم خجالت 
ذاتی اجازه نداد جلسه اول خیلی خوب بگویم و یا بشنوم... 
میزبان بی ریا و دوست داشتنی خیلی خودمانی گفت اگه 
از این جا رد شدی و نیامدی داخل مدیونی... آقا تورج هم 
خوش صحبت بود و زیبا و قشنگ می نوشت همانند اردشیر 
خان برادرش. روح تورج لارودی شاد و سلامت و برقرار باشند 
اردشیر خان که به واقع در نویسندگی و کارشناسی فوتبال 

بی نظیر است...

پاسخگویی به مشتریان سایپا
 ۲۴  ساعته شد

سایپا  خودروسازی  گروه  بین الملل  امور  و  ارتباطات  مرکز 
فوق العاده  فروش  طرح  در  خود  جدید  اطلاعیه  صدور  با 
محصولات این گروه خودروسازی اعلام کرد که پاسخ گویی 
به پرسش های احتمالی متقاضیان ثبت نام در این طرح به 

صورت شبانه روزی و ۲۴ساعته انجام می شود.
به گزارش روز گذشته گروه خودروسازی سایپا؛ مرکز ارتباط 
با مشتریان گروه خودروسازی سایپا )CRM( تا اطلاع بعدی، 
به صورت ۲۴ساعته آماده پاسخ گویی به سوالات مشتریان در 

فرایند ثبت نام فروش فوق العاده است .
حل  جهت  می توانند  سایپا  محصولات  خرید  متقاضیان 
مشکلات و سوالات احتمالی در خصوص فرآیند طرح ثبت نام 

و احراز هویت، با شماره ۰۹۶۵۵۰ تماس بگیرند.
همچنین سامانه پرسش و پاسخ به سوالات از طریق سایت 
اینترنتی شرکت سایپا به نشانی www.saipacorp.com  برقرار 
است و مشتریان می توانند با ثبت سئوالات خود در سامانه 
مذکور، پاسخ های لازم را در کمترین زمان ممکن دریافت کنند.

قبل از هر چیز به این نکته اشاره می کنم که: همه ما دارای 
یک برند شخصی هستیم، چه دوست داشته باشیم یا نه!!! 
اما سؤال اساسی که من برای شما دارم این است: شما برای 
بازاریابی و شناساندن این برند چه کاری انجام می دهید؟ 
تصورات غلط چندی در مورد برندسازی شخصی وجود دارد، 
و در این مطلب می خواهم زمانی را به تعدادی از این موارد 
اختصاص داده و این موضوع را تا حدودی در رابطه با آن 
ها روشن کنم. در ادامه، به سه مورد از معمول ترین مسائل 
مرتبط با برندسازی شخصی اشاره می کنم که پیش از این 
توسط افراد دیگری به آن ها اشاره شده است. درواقع هدف 
من این است که شما پس از خواندن این مقاله، اطلاعات 
بهتری در مورد ارزش واقعی برندسازی شخصی و چگونگی 

کسب بیشترین منافع از آن بدست آورید.

مسائل مرتبط با برندینگ شخصی

- برندسازی شخصی از جنبه انسانی بودن ما کم می کند
چندی پیش مطلبی با این مضمون خواندم که می گفت 
اینکه خودمان را »برند« بنامیم یک نکته منفی به حساب 
می آید، چراکه باعث می شود از جنبه انسانی ما کاسته شود. 
البته من دقیقاً منظور نویسنده این مطلب را متوجه شده 
و درک کردم، اما درواقع، هیچ انکار یا اجتنابی از پذیرش 
اینکه زندگی ما اجتماعی است و در حال حاضر بصورت 

آنلاین تحت برندسازی قرارگرفته وجود ندارد و نمی تواند 
وجود داشته باشد.

جستجو  گوگل  سایت  در  را  خودتان  نام  تاکنون  آیا 
کرده اید؟ به شما قول می دهم که با انجام این کار به 
نتایج مختلفی از سابقه فعالیت آنلاین خود در شبکه های 
اجتماعی یا ... بدست خواهید آورد. این سوابق می تواند 
شامل حضور آنلاین شما در فضای شبکه های مجازی، 
یک وبسایت خاص یا دیگر فعالیت ها در محیط آنلاین 

باشد.
تمامی وبسایت ها، پست هایی که در شبکه های اجتماعی 
داشتید یا در زیر آنها نظری را درج کرده اید و تمامی وبسایت 
ها، همه و همه جزئی از داستان حضور شما در فضای 
مجازی بوده اند. اگر از این سابقه و داستان تحت عنوان 
برند خودمان نام ببریم، تنها راهی بسیار ساده برای توضیح 

حضور آنلاین خودمان در دنیای دیجیتال است، راهی که 
همه قادر به درک و فهم صحیح آن باشند.

این کار، در حقیقت موجب کم شدن از صفات انسانی ما 
نمی شود، بلکه بیش ازپیش موجب شناخته شدن و احترام 
گذاشته شدن به ما به عنوان انسانی امروزی می شود. کار 
و فعالیت بر روی برند شخصی خودتان راهی مؤثر برای 
ارائه چهره و صدایی به نام و اثر خودمان است. زمانی که 
بصورت فعالانه در حال شکل دادن به برند خودتان هستید، 
به دیگران اجازه می دهید تا شما را بشناسند، به شما اعتماد 

کنند و احترام بگذارند.
بنابراین:

ما می توانیم به نوعی کنترل بر برند شخصی خودمان داشته 
باشیم، البته اگر حاضر به سرمایه گذاری از منابع موجود 

خودمان برای آن داشته باشیم.

بزرگان برندسازی چه می کنند؟

شرکت مایکروسافت، علاوه بر پیشتازی فناوری، یکی از 
سرآمدان برندسازی در جهان است. در وصف برندسازی این 
شرکت همین بس که برند »مایکروسافت« در چند سال 
گذشته همواره دهها میلیارد دلار ارزش گذاری شده است. 
ابعاد کسب وکارشان  از این دست که  برای شرکت هایی 
بین المللی است، هر اشتباه کوچک در حوزه اعمال مالکیت 
خسارت های  و  حقوقی  دعواهای  به  تجاری  علائم  بر 
سنگین مالی می انجامد. اما این شرکت  برای اطمینان از 

کج نگذاشتن خشت اول برندسازی چه می کند؟
شرکت  در   )Kinect( کینکت  سرگرمی  سامانه  توسعه 
مایکروسافت یک نمونه زیبا از اعمال مالکیت کامل و صد 
در صدی بر علامت تجاری است. سامانه سرگرمی کینکت 
به کاربران اجازه می دهد که بدون دسته کنترل و تنها با 
ژست و دستورات گفتاری با کنسول بازی ایکس باکس ۳۶۰ 
ارتباط برقرار کنند. مایکروسافت تنها در ۶۰ روز اول عرضه 
این محصول جدیدش به بازار توانست ۸ میلیون دستگاه 
از این سامانه سرگرمی را بفروشد که رکوردی خیره کننده 

است.
تجاری  علامت  یک  دنبال  به  که  مایکروسافت  شرکت 
نام  ابتدا ۹۰  در  بود،  برای محصول جدید خود  مناسب 
گوناگون را در نظر گرفت. سپس آنها را با مشتریانش محک 

زد و هم زمان جستجوی بین المللی علامت تجاری را هم 
برای این ۹۰ علامت انجام داد. این جستجوها در بانک های 
اطلاعاتی علائم تجاری ثبت شده در تک تک کشورها و 
همچنین بانک های اطلاعاتی بین المللی انجام می شود تا 
اطمینان یابند که همان نام ها یا نام های مشابه و نزدیک 
به آنها در هیچ کجای دنیا ثبت نشده باشند. با توجه به 
ملاحظات تجاری و حقوقی بیشتر گزینه ها خط خوردند 
و فقط هشت نام باقی ماندند. سپس مایکروسافت از ۱۰۰ 
دفتر حقوقی مستقل )به جز وکلای خودش( در کشورهای 
گوناگون خواست تا قابلیت ثبت این علائم باقی مانده را 
بررسی کنند. دست آخر چهار مورد از آن اسامی به عنوان 

علامت تجاری به ثبت رسید و پژوهش بازار نشان داد که 
نام کینکت )Kinect( بهترین بازخورد را از سوی مشتریان 

داشته است.
البته نقش متخصصان مالکیت فکری در این پروژه تنها 
به نام و نشان تجاری محصول محدود نبود. در کل دوره 
ارتباطی  فکری  مالکیت  متخصصان  کینکت،  توسعه 
تنگاتنگ با مدیران و خبرگان فنی و تجاری این پروژه 
داشتند. این تیم کار خود را با ترسیم نقشه ای شروع کرد 
که نقاط تمایز فنی این محصول جدید با دیگر محصولات را 
نمایش می داد. در ارزیابی تک تک این نقاط تمایز، هم زمان 
منافع آنها برای مشتری و پیامدهای مالکیت فکری آن 
در نظر گرفته می شد. برای نمونه مشخص می شد که آیا 
شرکت مایکروسافت می تواند این نقاط تمایز را ثبت کند 
و چتر حفاظت قانونی برای آنها فراهم آورد؟ یا آیا خطر 
نقض حقوق ثبت اختراع دیگر شرکت ها وجود دارد؟ در 
فرآیند توسعه کینکت بر روی نقاطی تمرکز شد که هم 
برای مشتریان خیلی خواستنی و هم قابل حفاظت بودند. 
مایکروسافت تا پیش از این که این محصول را به بازار 
عرضه کند تقاضانامه بیش از ۶۰۰ اختراع را در ارتباط با 
این محصول ثبت کرده بود. همین بررسی ها باعث شد که 
مایکروسافت از حوزه های فنی پر از اختراعات قبلی دوری 
کند تا خطر دعواهای حقوقی بعدی به شدت کاهش یابد.

مدیریت برند

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

اشتباهات اساسی در رابطه با برندینگ شخصی و نحوه اصلاح آن ها )پایانی( 

یادِ یاران

صنعت و معدن

سیدفرشاد فیض آبادی

  خبرنگار

دکتر علی قوامی

  تحلیل گر بازارسرمایه

برندسازی شخصی در صورتی که همراه با سهل انگاری و عدم برنامه ریزی باشد، فرایندی بسیار زمان بر است.1

برندسازی شخصی بجای فاقد شرایط انسانی ساختن ما، درواقع قادر به ایجاد فرصت برای شما جهت شناخته شدن توسط دیگران است.2

3
برندسازی شخصی یکی از مواردی است که شما با رفتار خود بصورت فعالانه یا آن را به سرمنزل مقصود هدایت می کنید یا اینکه آن را به بیراهه می کشید. 
همچنین توجه به این نکته حائز اهمیت است که نظارت یا عدم نظارت شما بر این موضوع اهمیت خاصی ندارد، حضور شما در فضای مجازی یا 

غیرمجازی به هرحال در سوابق شما ثبت و ضبط می شود، حتی بدون اینکه متوجه آن باشید.
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5 شهری

ایران در جایگاه ۴8؛

کشورهای پرطرفدارِ توریستی 2019 کدامند؟
با همکاری مشترک محیط زیست و پلیس فتا؛

برخورد با تخلفات محیط زیستی در شیپور، دیوار و اینستاگرام

آغاز گازسوز کردن رایگان تاکسی، وانت بار و تاکسی های اینترنتی 

به گفته فرمانده یگان محیط زیست، آگهی های خرید و فروش 
حیات وحش و سلاح شکاری در سایت های شیپور و دیوار 
فیلتر می شوند و تخلفات اینستاگرامی از سوی پلیس فتا رصد 

می شوند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از مهر، جمشید محبت خانی 
فرمانده یگان محیط زیست از آماده شدن پیش نویس متنی 
برای برخورد با تخلفات محیط زیستی در فضای سایبری خبر 
داد و گفت: این پیش نویس برای ارسال به دادستان کل کشور 

تهیه شده است.
پلیس  و  سازمان  این  مشترک  همکاری  از  محبت خانی 
پیشگیری از وقوع جرم فتا خبر داد و گفت: بر اساس این 
همکاری مشترک سایت های داخلی که اقدام به خرید حیات 
وحش، سلاح های شکاری و تاکسیدرمی حیوانات وحشی 

می کنند رصد خواهند شد و با منتشرکنندگان آگهی هایی از 
این دست به عنوان متخلف برخورد می شود.

او افزود: بر اساس این همکاری مشترک آگهی هایی از این 
دست در سایت داخلی همچون دیوار و شیپور، فیلتر خواهند 

شد.
فرمانده یگان محیط زیست از راهکارهای در نظر گرفته شده 
از سوی پلیس فتا برای مقابله با این دست تخلفات محیط 
زیست در فضاهای غیر بومی همچون اینستاگرام نیز خبر داد.
او به آمار ۱۰۰ درصدی برخورد با تخلفات زیست محیطی در 
سال گذشته اشاره کرد و ابراز داشت: با تمامی تخلفات مجازی 
گزارش شده اعم از خرید و فروش حیوانات و حیوان آزاری با 
تعامل مناسب پلیس فتا برخورد شده و همه متخلفان به 

دستگاه قضایی معرفی شده اند.

طرح رایگان گازسوز کردن خودروهای عمومی، با گازسوز کردن 
۶۰۰ دستگاه وانت بار کلید خورده است.

به گزارش »دنیای هوادار«، حمید قاسمی ده چشمه گفت: 
طرح رایگان گازسوز کردن خودروهای عمومی، با گازسوز کردن 
۶۰۰ دستگاه وانت بار کلید خورده و پیش بینی ما این است 
که روزانه حدود یک هزار دستگاه خودروی عمومی از جمله 

تاکسی و وانت بار گازسوز شوند.
او با اشاره به دریافت بیش از ۴۵ هزار تقاضا در سامانه جدید 
ثبت نام دوگانه سوز کردن خودروهای عمومی گفت: ۲۵ هزار 
مورد ثبت شده مربوط به خودروهای شخصی بوده است که 
مشمول طرح نیستند و در سامانه جدید در همان مرحله 

ثبت نام شناسایی می شوند.
قاسمی با تاکید بر آمادگی کارگاه های مجاز و کارخانه های 
نیاز  تا در صورت  امکان وجود دارد  این  تاکید کرد:  تبدیل 

ظرفیت این کارخانه ها افزایش یابد.
او زمان انتظار برای تبدیل را حدود یک هفته اعلام کرد و 
 HTTPS://GCR.NIOPDC.IR/LOGIN گفت: ثبت نام در سایت

و تبدیل خودروهای عمومی طبق این طرح رایگان است.
با  ایران  نفتی  فرآورده های  پخش  ملی  شرکت  مقام  قائم 

اشاره به اینکه اولویت این طرح با تاکسی و وانت بارهاست، 
گفت: ظرفیت اولیه کارگاه ها برای گازسوز کردن این دسته 
از خودروها در نظر گرفته خواهد شد، اما در مراحل بعدی 
مسافربرهای شخصی از جمله تاکسی های اینترنتی )اسنپ 
و تپسی و...( و نیز مسافربرهای بین شهرها و روستاها نیز 

مشمول طرح خواهند شد.
بین  مسافربرهای  و  اینترنتی  تاکسی های  افزود:  قاسمی 
شهری و روستایی از طریق فهرستی که وزارت کشور به وزارت 
نفت ارائه خواهد کرد، به مرور در نوبت تبدیل قرار خواهند 

گرفت.
او همچنین با تأکید بر آمادگی زیرساخت ها در این سامانه 
برای دریافت اطلاعات خالص و سرعت گرفتن کار ثبت نام، 
این  پنل  اطلاعات  به  نیز هم زمان  پیمانکاران طرح  گفت: 
سامانه دسترسی دارند و می توانند برای کارگاه ها و تأمین کالا 

و مباحث مالی برنامه ریزی کنند.
روزانه ۲۱  میانگین  طور  به  اکنون  کرد: هم  تاکید  قاسمی 
میلیون مترمکعب گاز سی ان جی در کشور توزیع می شود که 
با توجه به زیرساخت های موجود امکان افزایش این رقم تا 

روزانه ۴۰ هزار مترمکعب نیز وجود دارد.

سفر و گردشگری از جمله بخش هایی بود که بیشترین 
بر  و  شد  متحمل  »کووید-۱۹«  پاندمی  از  را  آسیب 
گردشگری  جهانی  سازمان  ارزیابی  تازه ترین  اساس 
و  پرطرفدارترین  بین المللی،  گردشگری  چشم انداز  از 
شیوع  وجود  با  جهان  گردشگری  مقاصد  پولدارترین 

کرونا، معرفی و رتبه بندی شده اند.
در  که  ارزیابی  این  در  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
»شاخص جهانی  گزارش  از  نسخه  قالب هجدهمین 
گردشگری« منتشر شده، برای اولین بار در طول تاریخ، 
به  واکنش  در  جهان  گردشگری  مقاصد  درصد   ۱۰۰
اعمال  »کووید-۱۹« محدودیت های مسافرتی  پاندمی 
کردند، محدودیت هایی از جنس بستن جزئی یا کلی 

مرزها به روی گردشگران و تعلیق پروازهای هوایی.
در  می شود  پیش بینی  کنونی،  سناریوهای  طبق 
مجموع سال ۲۰۲۰ ورود گردشگران خارجی بین ۵۸ تا 
۷۸ درصد کاهش داشته باشد، بسته به سرعت کنترل 
بیماری، تداوم محدودیت های مسافرتی و بازگشایی 
مرزهای ملی. این به آن معنی است که تا پایان سال 
۲۰۲۰ تعداد گردشگران بین المللی تا ۱/ ۱ میلیارد نفر 
کاهش خواهد یافت، کاهشی که منجر به از دست 
رفتن ۲/ ۱ تریلیون )هزار میلیارد( دلار درآمد و به خطر 

افتادن ۱۰۰ تا ۱۲۰ میلیون شغل مستقیم می شود.
»بر اساس آخرین آمارهای موجود، در فصل نخست 
۲۰۲۰ مجموع ورود گردشگران خارجی به کشورها ۲۲ 
درصد کاهش یافت، کاهشی که در ماه مارس )اسفند/  
به  این  رساند.  ثبت  به  را  درصد   ۵۷ نرخ  فروردین( 
معنی از دست رفتن ۶۷ میلیون گردشگر خارجی و ۸۰ 
میلیارد دلار درآمد صادراتی از منبع گردشگران خارجی 
است. در میان مناطق بیشترین آسیب  متوجه منطقه 
آسیا-پاسیفیک بود، جایی که در فصل نخست ورود 
گردشگران خارجی ۳۵ درصد کاهش یافت. اروپا با ۱۹ 
درصد کاهش و آمریکا با ۱۵ درصد دیگر آسیب دیدگان 

بزرگ فصل نخست بودند.
از تاریخ ۳۰ ژانویه ۲۰۲۰ )۱۰ بهمن سال گذشته( زمانی 
که »سازمان جهانی بهداشت« ویروس کرونا را »یک 
نگرانی بین المللی از اورژانس سلامت عمومی« اعلام 
کرد تا تاریخ ۲۰ آوریل ۲۰۲۰ )اول اردیبهشت(، تمامی 
محدودیت های  جهان،  گردشگری  مقصد  کشور   ۲۱۷
مسافرتی اعمال کردند. برای ۲۵ درصد از این مقاصد 
بین المللی محدودیت های مسافرتی  حداقل برای سه 
ماه و برای ۴۰ درصد این محدودیت ها حداقل برای 
دو ماه ادامه داشته است. در حال حاضر ۱۵۶ مقصد 
گردشگری جهان مرزهای خود را به طور کامل به روی 

گردشگران خارجی بسته اند.
از دیگر نکات گزارش جدید »سازمان جهانی گردشگری« 
رتبه بندی ورود گردشگران خارجی و میزان مخارج آنها در 
کشورهای میزبان است. بر اساس آمارهای سال ۲۰۱۹، 
فرانسه با پذیرش ۴/ ۸۹ میلیون گردشگر خارجی در 
صدر رتبه بندی توریست پذیرترین کشورهای جهان قرار 
دارد )البته برای برخی کشورها همچون فرانسه از آخرین 
آمارهای موجود که مربوط به ۲۰۱۸ است استفاده شده(. 
با این حال بر اساس مخارج گردشگران بین المللی، چین 
با اختلاف در رتبه نخست ایستاده است، کشوری که 
گردشگران خارجی در سال ۲۰۱۹ بیش از ۲۵۴ میلیارد 

دلار در آن خرج کردند.

ایران در جایگاه 48 جذب گردشگر

در رتبه بندی مخارج گردشگران خارجی در کشورهای 
با  گردشگران چینی  اشاره شد  که  میزبان همان طور 
بیش از ۲۵۴ میلیارد دلار بیشترین مخارج را در این 
کشور انجام دادند، جایی که آمریکا با ۱۵۲ میلیارد دلار 

پس از چین در رده دوم ایستاده است.
در  گردشگران  تعداد  لحاظ  از  که  انگلیس  و  آلمان 
رتبه های نهم و دهم قرار داشتند، بر اساس مخارج 
در  دلار  میلیارد   ۷۱ و   ۹۱ با  ترتیب  به  گردشگران 
دارند.  جای  رتبه بندی  این  چهارم  و  سوم  رتبه های 
دارد.  قرار  پنجم  رده  در  دلار  میلیارد   ۵۰ با  فرانسه 
کشورهای استرالیا، روسیه، کانادا و کره جنوبی نیز که 
از لحاظ تعداد گردشگران حتی در میان ۱۰ رتبه  برتر 
هم نبودند، در رتبه بندی مخارج گردشگران به ترتیب 

در رده های ششم تا نهم ایستاده اند.
گردشگران  تعداد  رتبه بندی  در  ایران  که  حالی  در 
خارجی در جایگاه ۴۸ قرار دارد، در رتبه بندی مخارج 
گردشگران اما با ارتقایی محسوس خود را به رده ۳۲ 
جهان رسانده است. هر چند این رتبه بندی مربوط به 
سال ۲۰۱۹ است اما آخرین آمارهای دردسترس ایران 
مربوط به ۲۰۱۷ می شود، سالی که گردشگران خارجی 
بیش از ۱۱ میلیارد دلار در ایران دست به جیب شدند. 
این حجم از درآمد از منبع گردشگران خارجی، ایران 
همچون  کشورهایی  به  نسبت  بهتری  جایگاه  در  را 
دانمارک، مکزیک )که در رتبه بندی تعداد گردشگران 
خارجی در رتبه هفتم جهان قرار دارد(، لهستان، قطر، 
ایرلند، آرژانتین، فنلاند، پرتغال، نیوزیلند و ترکیه )که 
در رتبه بندی ورود گردشگران در جایگاه ششم جهان 
اما در رتبه بندی مخارج گردشگران در رتبه ۵۰ جای 

دارد( قرار داده است.

 محیط زیستگزارش
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»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

چوخه؛ ورزشی سنتی و آیینی به قدمت تاریخ ایران
دبیرکل فدراسیون جهانی: چوخه پتانسیل فدراسیون شدن را دارد

در سن 89 سالگی؛

»صدیقه کیانفر« درگذشت

با وجود توقف »کن« و...
جشنواره »ونیز« برگزار می شود

صدیقه کیانفر بازیگر پیشکسوت تئاتر، رادیو و 
تلویزیون چشم از جهان فروبست.

به گزارش »دنیای هوادار«، طبق اعلام مؤسسه 
بازیگر  کیانفر  صدیقه  پیشکسوت  هنرمندان 
پیشکسوت تئاتر، رادیو و تلویزیون صبح امروز 
دوشنبه پنجم خردادماه در منزل شخصی خود 

به علت ایست قلبی درگذشت.
کیانفر که متولد ۱۳۱۱ بود، فعالیت هنری خود را 

از سال ۱۳۳۶ در رادیو شروع کرده بود.
وی در طول عمر هنری خود در آثار سینمایی 
متعددی از جمله »هامون«، »آپارتمان شماره 
۱۳«، »مأموریت آقای شادی«، »همسر« و »من 

زمین را دوست دارم« ایفای نقش کرده بود.

»بچه های کوچه دوستی« هنگامه مفید، »همه 
بچه های من« مرضیه برومند، »بی گناهان« 
فتحی  حسن  ممنوعه«  »میوه  امینی،  احمد 
و »رسم عاشقی« سعید سلطانی نیز از جمله 
صدیقه  که  هستند  تلویزیونی  های  مجموعه 

کیانفر در آن ها به ایفای نقش پرداخته بود.
حضور در نمایش های »دریاچه پنهان« مسعود 
جمله  از  پرور  سوسن  »هایلایت«  و  دلخواه 

تجربیات تئاتری زنده یاد کیانفر بودند.
اعلام  متعاقبا  خاکسپاری  مراسم  جزئیات 
می شود. »دنیای هوادار« درگذشت این هنرمند 
تسلیت  هنری  جامعه  و  او  خانواده  به  را 

می گوید.

جشنواره فیلم ونیز ۲۰۲۰ طبق برنامه همیشگی خود 
در ماه سپتامبر برگزار می شود.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از رویترز، لوکا 
زایا فرماندار استان ونتو ایتالیا اعلام کرد با توجه به 
کاهش روند شیوع ویروس کرونا در کشور، جشنواره 

فیلم ونیز طبق برنامه همیشگی برگزار می شود.
این جشنواره که توسط کمپانی بینال دی ونیزیا 
قدیمی ترین جشنواره سینمایی  برگزار می شود، 
جهان است. ماه ژانویه اعلام شده بود کیت بلانشت 
رئیس هیات داوران هفتادو هفتمین دوره این 

جشنواره خواهد بود.
با توجه به قرنطینه عمومی که صنعت فیلم را در 
سراسر جهان به محاق برد، شاید این جشنواره با 
استقبالی کمتر از همیشه روبه رو شود، اما به گفته 

زایا که یکی از اعضای هیات مدیره بینال دی ونیزیا 
هم هست، این جشنواره کارش را طبق معمول 

انجام می دهد.
جشنواره فیلم کن بزرگ ترین جشنواره سینمایی 
دنیا مجبور شده است تا زمان برگزاری اش را به 

تعویق بیندازد.
ایتالیا در عین حال اعلام کرده سفرها از کشورهای 
دوران  و  بود  ژوئن ممکن خواهد  از ۳  اروپایی 

قرنطینه به پایان می رسد.
این کشور دیروز شنبه خبر از ۱۱۹ کشته جدید به 
دلیل ابتلا به کرونا داد. این کشور با شمار ۳۲ هزار 
و ۷۳۵ کشته از کرونا، سومین کشور دنیا از نظر 
درگذشت افراد مبتلاست و پس از آمریکا و بریتانیا 

جای دارد.

چوخه رشته ورزشی اصیل ایرانیان در خراسان بزرگ جایگاه و 
هر  بزرگ  خراسان  از  بخش های  در  دارد.  تاریخی  خاستگاهی 
کودکی متولد شود اول چوخه کار است بعد دنبال سایر موارد 

می رود!
بیکاری  اوقات  و  اعیاد  و  ها  جشن  ها  عروسی  تمامی  در 
بلند  دهل  و  سرنا  صدای  اول  منطقه  مداران  د  و  کشاورزان 
می شود و بعد چوخه کاران وارد گود می شوند و با یکدیگر 
سرشاخ می شوند. اوج این جریان همه ساله روز 14 فروردین 
در گود زینل خان اسفراین برگزار می شود. جشنی بزرگ و ملی 
خراسانیان که بیش از صد هزار نفر روی تپه های گود زینال خان 
می نشینند تا هماوردی پهلوانان را ببینند. جوایز شامل کله قند، 

قوچ و بعضا شتر جزو هدایای پهلوانان چوخه است.
اینکه چوخه را مادر ورزش جودو و کوراش  و مکمل  جالب. 
کشتی آزاد و حتی فرنگی می نامند. فن لنگ چوخه کاران حرفه 
ایی ویران کننده حریفان در کشتی آزاد است و فن کمر که از 
شال حریف می گیرند نیز برای بالا تنه و کشتی فرنگی یکی از 

فنون ناب چوخه است.
اکنون چند سالی است که فدراسیون جهانی چوخه با زحمت و 
تلاش چند نفر از دلسوزان کشورمان به ثبت رسیده اما هنوز در 
ایران جایگاه بایسته ای نیافته است و به همین منظور همکلام 
شدیم با آقای »محمدرضا ابراهیم آبادی« از قهرمانان چوخه و 
دبیرکل فدراسیون جهانی تا از کم و کیف این فدراسیون برای ما 

و شما بگوید که در ادامه بخشی از آن را می خوانید: 
در  کمربند  با  های  کشتی  مسابقات  جریان  در   2012 سال   -
بلاروس طرح ایجاد فدراسیون جهانی چوخه مطرح شد که 20 
کشور جهان حضور داشتند و این فدراسیون جهانی بنام ایران 
به ثبت رسمی رسید. آقای دکتر موذن که مشاور رئیس جمهور 
وقت بودند به عنوان اولین رئیس جهانی از سوی اعضای حاضر 
انتخاب شد و سپس به ایران آمدیم و قوانین و مقررات چوخه 
را با حضور بزرگان و پیشکسوتان چوخه کار خراسانی تهیه و 

تدوین کردیم.
- متاسفانه در کشورمان وقتی پای یک فدراسیون و رشته جدید 
به میان می آید مقاومت هایی هم صورت می گیرد اما بنده 
باید از وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک در همین دوره فعلی 
تشکر کنم. به خصوص معاونین وزارت ورزش آقای داورزنی و 
در حال حاضر آقای دکتر علی نژاد که نگاهی مثبت و بسیار 
موثر به چوخه دارند. آقای رغبتی برای پیشبرد امور راهنمایی ها 
ی بسیار موثر و کارشناسانه ای را در معاونت ورزش قهرمانی 
به ما دارند و در راس وزارت ورزش آفای سلطانی فر به خوبی 

حمایت می کنند.
فدراسیون  کشور  رسمی  های  سازمان  سوی  از  خوشبختانه   -
جهانی چوخه به ثبت رسمی رسید و الان با دستور آقای وزیر 
ورزش قرار است یک مکانی را برای دفتر تشکیلات جهانی و یک 
فضا برای انجام تمرینات و آموزش و مسابقات به ما بدهند و 
دستورات لازم اخذ شده و بزودی با همکاری عزیزان در وزارت 
ورزش و شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی صاحب جا و 

مکانی مشخص خواهیم شد.
چوخه ابتدا در زمان فدراسیون آقا رسول خادم به زیر مجموعه 
انجمن کشتی های سنتی رفت و سپس به فدراسیون روستایی 
عشایری منتقل شد. در حال حاضر تلاش وزارت ورزش براین 
است که انجمن مستقل چوخه به فدراسیون انجمن ها منتقل 

شود ولی ما اعتقاد داریم که چوخه با توجه به خاستگاه و هوا 
داران پرشماری که دارد پتانسیل فدراسیون شدن را دارد.

که  ترکمنستان  و  افغانستان  کشورهای  در  حاضر  حال  در   -
اشتراک فرهنگی خوبی با ایران دارند فدراسیون های مستقل 
چوخه شکل گرفته و قرار بود در ایام نوروز یک تورنمت بین 
المللی در اسفراین یا سبزوار برگزار کنیم و شورای برون مرزی 
هم موافقت کرده بود ولی براثر این بلای جهانی یعنی کرونا 
و  تاجکستان  ترکمنستان  اکنون  ریخت.  بهم  ما  های  برنامه 
افغانستان و در اروپا پرتغال خواهان تشکیل دوره های آموزش 
مربیگری و داوری هستند و ما منتظریم مشکل کرونا رفع شود 
تا کارها را شروع کنیم. البته برای ما تفاوتی نمی کند که انجمن 
باشیم یا فدراسیون چون کارمان را با عشق و علاقه انجام می 
دهیم اما به نفع ورزش کشور است که یک رشته ورزشی ایراتی 
با این مشخصات بتواند با تبلیغات خوب و معرفی زیبا در آسیا 

و جهان به عنوان یک رشته رسمی در مسابقات تبدیل شود.
و  روستایی  فدراسیون  همکاری  نوع  باره  در  آبادی  ابراهیم   -
عشایری گفت: آقای دکتر جعفری از کارشناسان خوب ورزش 
و رئیس فدراسیون روستایی عشایری است که نظرات متفاوتی 
داشتند ولی من بارها جلسه گذاشتم و گفتم شما 400 رشته 
ورزشی دارید و طبیعی است که به چوخه آنطور که باید و شاید 
نمی رسید. حالا هم اگر وزارت ورزش هر تصمیمی بگیرد ما 
ایران و جهان  در  انجام می دهیم چون هدف توسعه چوخه 
است. مقام معظم رهبری از رشته ورزشی چوخه و اصالت آن 
و هوادارانش به نیکی یاد کرده اند و بیانات ایشان یک سرمایه 
و  است  فدراسیون مستقل چوخه  برای تشکیل  بزرگ  معنوی 
انشالله به زودی شاهد یک اتفاق بسیار خوب و شیرین در ورزش 

کشور خواهیم بود.
از  باید  گفت:  پایان  در  چوخه  جهانی  فدراسیون  کل  دبیر   -
استان های  نمایندگان  به خصوص  نمایندگان مجلس گذشته 
خراسان و تهران نهایت تشکر را داشته باشیم. خوشبختانه در 
مجلس یازدهم نیز نمایندگانی که از این استان ها به مجلس 
راه یافته اند عاشق ورزش های سنتی و طرفدار چوخه هستند 
و با مساعدت سازمان برنامه بودجه بتوانیم دوباره ردیف بودجه 
مستقلی برای چوخه تعریف کنیم تا با یک همکاری و تعامل 
بین دستگاه ورزش و سایر بخش ها چوخه با تبلیغات خوب و 
انجام مسابقات متعدد بین المللی به عنوان یک رشته ایرانی به 
بازی های آسیایی و در دورنمای بهتر به المپیک راه پیدا کند. از 
آقای سلطانی فر و معاونین و مدیران وزارت ورزش و همچنین 
دکتر صالحی امیری و دکتر سعیدی رئیس و دبیرکل کمیته 
ملی المپیک و هیات های چوخه در خراسان شمالی و رضوی و 
جنوبی و ادارات کل این استان ها و همه آن ها که برای احیای 
چوخه همکاری و همت والا دارند به عنوان یک خادم قدردانی 

و تشکر دارم.

 سینمای ایراننگاه

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار

سینمای جهان
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روزنامه

7 ورزشی

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

افت کیفی برنامه تخصصی کشتی سیما 
دایره طلایی که دیگر طلایی نیست!

مدت هاست رنگ تشک های کشتی تغییر 
شکل پیدا کرده و رنگ زرد یا همان طلایی، 
است.  داده  دست  از  را  خود  پیشین  کاربرد 
درست همانند برنامه تخصصی شبکه سوم 
سیما  که  سال ها پیش نام دایره طلایی بر آن 
نهاده شد اما اکنون محتوای ظاهری و مفهوم 
معنایی آن هر دو در گذر زمان دچار نقصان و 
کاستی شده است. گویا خبر این نقصان هنوز 
به گوش دست اندرکاران مربوطه نرسیده و 
دوستان تلاش دارند برنامه ای را که اختصاص 
به ورزش اول دارد با همان نام دایره طلایی اما 
مغایر  با سبک و سیاق سال های پیشین اجرا 
و ارائه کنند غافل از اینکه دایره طلایی کنونی 
نه میزان مخاطب پیشین را به همراه دارد و نه 
توانسته تنوع و جذابیت لازم را در نحوه اجرا 
و محتوا ارائه کند. به جرات می توان اذعان 
کرد تنها بخش قابل تماشای این روزهای دایره 
طلایی همانا حضور گاه و بیگاه  استاد »هادی 
با  و همکلامی وی  پرتوان  گزارشگر  عامل« 
پیشکسوتان و بزرگان کشتی است که به دل 
می نشیند. بخش های دیگر برنامه خصوصا 
اجرای آن توسط یک مجری فوتبالی که ظاهرا 
سفارش دهندگان برنامه به عمد و در راستای 
بی توجهی به کارشناسان واقعی کشتی از وی 
استفاده کرده اند به بهایی نمی ارزد و حس 

شوقی در بیننده ایجاد نمی کند.
زمان پخش برنامه نامناسب و به جهت عدم 
و  ابتکار  کشتی،  کلیت  از  مجری  شناخت 
خلاقیتی در آن به چشم نمی آید. معمولا 
روزمره  رخدادهای  بیان  به  برنامه  وقت 
اعلامیه  و  ها  اطلاعیه  توجیه  و  فدراسیون 
آن جایی که  از  آن خلاصه می شود.  های 
به نظر می رسد موجودیت برنامه سفارشی 
و عوامل ذیربط نباید پا را از حد و مرزهایی 

که حامی برنامه تعیین کرده فراتر بگذارند در 
نتیجه تمام تلاش دست اندرکاران منحصر به 
طی طریق در مسیر مشخص می شود. حتی 
اغلب افرادی که تحت عنوان کارشناس در این 
برنامه سخن می گویند خارج از چهارچوب 
سیاست های تعیین شده حرفی برای گفتن 
ندارند. بدیهی است عوامل و دست اندرکاران 
برنامه تا هر زمان که بخواهند می توانند با 
چنین سبک و سیاقی راه خود را ادامه دهند 
چون ظاهرا نظارتی بر محتوا و چگونگی اجرا 
در میان نیست در نتیجه رای و نظر مخاطبین 
نیز اهمیتی ندارد با این وجود جامعه کشتی 
و علاقه مندان ورزش اول فرق بین دوغ و 
هر  از  بهتر  و  دانند  می  خوب  را  دوشاب 
کسی در یافته اند برنامه ای که در آن از نقد 
واقعی خبری نباشد و عملکرد دست اندرکاران 
اعتبار  نگیرد  قرار  سنجش  مورد  فدراسیون 

چندانی نخواهد داشت.
فراموش مان نشده که روزگاری همگان منتظر 
آغاز پخش برنامه دایره طلایی می ماندند چون 
عوامل برنامه مدام پیگیر اتفاقات کشتی و 
اقدامات مسئولان بودند تا نکته ای برای نقد 
و به چالش کشیدن آن ها در چنته داشته 
باشند. آن روزها فدراسیون ها امکان اینکه در 
چگونگی و محتوای برنامه دخیل و یا حتی 
به نوعی مستقیم یا غیر مستقیم حامی مالی 
برنامه باشند وجود نداشت در نتیجه کار حرفه 
ای تر و به مفهوم واقعی پیش می رفت. 
اکنون اما شرایط تفاوت پیدا کرده و هنجارهای 
پیشین در هم ریخته، در نتیجه برنامه ای 
تخصصی که باید بیشترین و جدی ترین نقد 
و چالش را با دست اندرکاران فدراسیون ذیربط 
داشته باشد جای خود را تا تریبون تبلیغاتی 
همان ارگان پایین آورده بطوری که دوستداران 
ورزش اول نیز رغبت چندانی به تماشای آن 
ندارند. درست به همین دلیل و بر خلاف سال 
در  فراوان  تبلیغات  رغم  علی  گذشته  های 
شبکه های اجتماعی نتوانسته اند مخاطبان 

کافی برای دایره طلایی پیدا کنند!

از کشتی کشتی زدایی نشود!

پرسش این است که چرا برنامه اختصاصی 

کشتی مشکلات و کم و کاستی های واقعی 
این ورزش را پوشش نمی دهد و در اتفاقات 
مختلف ریز نمی شود؟ به عنوان مثال در 
حال حاضر شاید یکی از مهم ترین اتفاقات 
کشتی  هیات  ریاست  انتخابات  رو  پیش 
که  قدرتمند  هیاتی  است.  مازندران  استان 
با  و  آید  می  به حساب  اول  ورزش  بازوی 
داشتن کلکسیونی از ملی پوشان رده های 
سنی مختلف، مربیان پرتوان،و کارشناسان 
فنی،حرف اول و آخر را در ورزش اول می 
زند. رخداد های همین هیات در دایره طلایی 
چندان اهمیت پیدا نمی کند. دایره طلایی 
دلایل ضعف و پسرفت کشتی در استان هایی 
چون قزوین، همدان، سه خراسان، کردستان، 
اردبیل و... مورد توجه قرار نمی دهد اما تا 
پیش  اقدامات  در خصوص  بخواهد  دلتان 
پا افتاده داد سخن می دهد؟ آن ها چرا در 
باره زیر ساخت ها و امکانات بالقوه و بالفعل 
کشتی استان ها و شهرهای مختلف  سخن 
به میان نمی آورند؟ در رابطه با لزوم توجه به 
قهرمانان، زندگی آینده آن ها، افزایش جوایز، 
تشویق و تنبیه هیات های موفق و ناکام، 
لزوم ریشه یابی معضل دوپینگ و مواردی 
از این دست حرفی نمی زنند اما این امکان 
را فراهم می کنند تا نمایندگان فدراسیون در 
خصوص هر اتفاق و رخداد پیش پا افتاده ای 

توضیح کامل دهند!
برنامه  دایره طلایی  این  اینکه  حاصل کلام 
ای نیست که بتواند نیاز ها و خواسته های 
امروز جامعه کشتی و گوش شکسته ها را بر 
آورده کند. این تریبون، تریبون مطلوب دیدگاه  
مربیان سازنده، زحمتکشان بی ادعا و داورانی 
که سال ها حق و حقوق آنان پرداخت نشده 
باید کارشناسان بی  این جایگاه  نیست. در 
طرف و نقادان صریح نیز نقطه نظرات خود را 
بیان کنند نه آنکه ریش و قیچی دست کسانی 
باشد که خود طرح موضوع می کنند و خودی 
ها در باره همین موضوع داد سخن می دهند! 
و کلام آخر اینکه این دایره طلایی کمترین 
سنخیت و ارتباط معنایی با نام و نشانی که به 
آن مشهور است ندارد. مواظب باشیم از کشتی 

کشتی زدایی نشود...

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار

دیدگاه

برنامه سفارشی  به نظر می رسد موجودیت  از آن جایی که 
و عوامل ذیربط نباید پا را از حد و مرزهایی که حامی برنامه 
تعیین کرده فراتر بگذارند در نتیجه تمام تلاش دست اندرکاران 
منحصر به طی طریق در مسیر مشخص می شود. حتی اغلب 
افرادی که تحت عنوان کارشناس در این برنامه سخن می گویند 
خارج از چهارچوب سیاست های تعیین شده حرفی برای گفتن 

ندارند.

دلایل ضعف و پسرفت کشتی در استان هایی چون قزوین، 
همدان، سه خراسان، کردستان، اردبیل و... مورد توجه قرار نمی 
دهد اما تا دلتان بخواهد در خصوص اقدامات پیش پا افتاده داد 
سخن می دهد؟ آن ها چرا در باره زیر ساخت ها و امکانات بالقوه 
و بالفعل کشتی استان ها و شهرهای مختلف  سخن به میان نمی 
آورند؟ در رابطه با لزوم توجه به قهرمانان، زندگی آینده آن ها، 
افزایش جوایز، تشویق و تنبیه هیات های موفق و ناکام، لزوم 
ریشه یابی معضل دوپینگ و مواردی از این دست حرفی نمی 
زنند اما این امکان را فراهم می کنند تا نمایندگان فدراسیون در 
خصوص هر اتفاق و رخداد پیش پا افتاده ای توضیح کامل دهند!

ملی پوش کاراته زنان ایران با بیان اینکه از تصمیم 
فدراسیون جهانی کاراته خوشحال شده و انگیزه اش 
افزایش یافته است، گفت: اکنون فرصت این را دارم 
تا سهمیه المپیک توکیو را کسب و می خواهم از این 

موقعیت، بهترین بهره را ببرم.
»رزیتا علیپور« در خصوص تغییر برنامه فدراسیون 
گزینشی  رقابت های  برگزاری  برای  کاراته  جهانی 
المپیک توکیو و انجام دوباره لیگ جهانی مراکش، 
بین  در  هستم.  خوشحال  مساله  این  از  گفت: 
شانس  مسابقات،  این  لغو  با  که  بودم  بازیکنانی 

المپیکی شدن را از دست داده و با برگزاری مجدد 
المپیک  به  توانم  می  دوباره  مراکش،  پیکارهای 

برسم.
وی افزود: لیگ جهانی مراکش و قهرمانی اروپا به 
دلیل کرونا لغو شد. باید بهترین نتیجه را در مراکش 
و  شده  برگزار  اروپا  قهرمانی  و سپس  کنم  کسب 
از صربستان و  رقبای مستقیم خود  نتایج  منتظر 
فرانسه در این رویداد باشم. در واقع نتایج این ۲ نفر 

تاثیر زیادی در المپیکی شدن من دارد.
کاراته کای وزن ۶۱ کیلوگرم ایران در خصوص نحوه 

شرایط،  این  به  توجه  با  داد:  توضیح  تمریناتش، 
و  می دهم  انجام  منزل  در  را  تمرینات  از  بخشی 
مربی  با  انفرادی  به صورت  نیز  را  کاراته  تمرینات 

اختصاصی ام در سالن کاراته انجام می دهم.
علیپور تصریح کرد: مسابقه مراکش یک سال دیگر 
داشته  خوبی  بازسازی  تا  دارم  فرصت  و  است 
باشم. یکسال زمان کافی و مناسبی است تا نقاط 
ضعفی که وجود دارد را به حداقل و صفر برسانم 
تا با خیال آسوده و آماده در پیکارهای مراکش 

شرکت کنم.

»رزیتا علیپور«: تصمیم فدراسیون جهانی کاراته، انگیزه بخش بود

بانوان

مدت هاست رنگ تشک های کشتی تغییر شکل پیدا کرده و 
رنگ زرد یا همان طلایی، کاربرد پیشین خود را از دست داده 
است. درست همانند برنامه تخصصی شبکه سوم سیما  که  
اکنون  اما  نهاده شد  آن  بر  دایره طلایی  نام  پیش  ها  سال 
محتوای ظاهری و مفهوم معنایی آن هر دو در گذر زمان دچار 

نقصان و کاستی شده است.
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»رایان گیگز«:
سخت ترین حریفی که داشتم

 خاویر زانتی بود
رایان گیگز اسطوره منچستریونایتد از خاویر زانتی به عنوان 
سخت ترین حریف دوران فوتبالش یاد کرده و می گوید زانتی 

حتی یک بار بینی او را شکسته است.
رایان  سه،  ورزش  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
گیگز، سرمربی این روزهای تیم ملی ولز و اسطوره باشگاه 
منچستریونایتد می گوید خاویر زانتی، اسطوره آرژانتینی باشگاه 
اینترمیلان سخت ترین حریف او در دوران فوتبالش بوده. گیگز 
اشاره می کند که زانتی حتی یک بار در یک چهارم نهایی لیگ 
قهرمانان 1999 در جریان دیدار دو تیم بینی او را شکسته است.

است،  اینترمیلان  نایب رئیس  روزها  این  که  زانتی  و  گیگز 
در دوران فوتبالی خود تنها چهار بار به مصاف هم رفته اند. با 
این حال گیگز می گوید سرسخت بودن زانتی و کیفیت بالای 
فوتبالش باعث شده او را به عنوان سخت ترین حریف دوران 

فوتبال خود انتخاب کند.
رایان گیگز در گفتگو با تلویزیون منچستریونایتد گفت:»سخت ترین 
حریفی که با او بازی کرده ام خاویر زانتی از اینترمیلان است. 
زانتی تمام مدت می دوید و چون سابقه هافبک بودن هم داشت 
خیلی راحت می توانست با توپ کار کند. حتی یک بار در جریان 
بازی یک چهارم نهایی اروپا که آن ها بازی داشتیم بینی من 

را شکست. زانتی هر چه یک مدافع لازم دارد را یکجا داشت.«
البته نگاه تحسین آمیز گیگز نسبت به زانتی دوطرفه است. این 
دو در سال 2014 بازنشسته شدند و زانتی همان زمان در یک 
جلسه پرسش و پاسخ گفته بود:»دوئل شخصی مان را خوب 
یادم می آید. تو سخت ترین حریفی هستی که تا حالا با آن بازی 

کرده ام.«

مجوز تمرین گروهی در انگلیس 
صادر شد

برای  را  گروهی  تمرینهای  برگزاری  اجازه  بریتانیا  دولت 
باشگاه های فوتبال حرفه ای این کشور صادر کرد تا لیگ برتر 

قدم دیگری به شروع مجدد بردارد.
دولت بریتانیا اجازه برگزاری تمرین های گروهی را برای 
باشگاه های لیگ برتر انگلیس صادر کرد. این برای شروع 
مجدد لیگ برتر خبر مهمی است و این رقابت ها را یک قدم 
دیگر به شروع مجدد نزدیک می کند. در این تمرین های 
گروهی که از آن ها به عنوان تمرین های تماسی هم یاد 
شده بازیکن ها می تو انند به صورت گروهی تمرین کرده 
و برای اقداماتی مثل تکل رفتن یا درگیر شدن همراه با 
برقراری تماس بین بازیکن ها مانعی وجود نخواهد داشت.
لیگ برتر از اسفندماه به دلیل بحران اپیدمی کووید19 به 
حالت تعلیق درآمده. باشگاه های انگلیسی از هفته گذشته 
تمرین های خود را در گروه های کوچک و بدون برقراری 

تماس بین بازیکنان آغاز کرده اند.
اما دولت انگلیس امروز فاز دوم دستورالعمل خود برای 
ورزشکاران حرفه ای را اعلام کرد که بر اساس آن باشگاه های 
لیگ برتری می توانند تمرین گروهی را آغاز کنند. بر اساس 
این دستورالعمل، ایجاد تماس فیزیکی بین بازیکنان در 

جریان تمرین دیگر ممنوع نخواهد بود.
چنین  انگلیس  دولت  طرف  از  اعلامی  دستورالعمل  در 
آمده:»مرحله دوم تمرینها به معنای صدور مجوز تماس و 
برخورد نزدیک است. یعنی تماسهایی با فاصله کمتر از دو 
متر که در مرحله قبلی اعلام شده بود. به این ترتیب زوج 
ها، گروه های کوچک یا تیم های ورزشکاران می توانند در 

زمان تمرین فاصله ای کمتر از قبل داشته باشند.«

»امیر عابدینی« یک نام است و کوهی از سابقه در تمامی 
»آذربایجان  »لرستان«،  های  استان  سابق  استاندار  امور! 
شرقی« و »خراسان«، معاون سابق »وزارت صنایع و معادن« 
و »مدیرعامل سابق اتکا« و... نهایتا رئیس اسبق فدراسیون 
باشگاه پرسپولیس و  ایران و مدیرعامل پیشین  فوتبال 
داماش و... که این روزها در خارج از کشور به سر می برد 
و مدت های زیادی است که از وی در جریان اصلی فوتبال 
و رسانه ها خبری نیست. عابدینی از جمله مدیران باسابقه 
فوتبال ایران محسوب می شود که سال ها در سطح اول 
فوتبال مدیریت کرده و به قولی استخوان خُرد کرده این 
کار به شمار می آید؛ اما این روزها کمتر خبری از این مدیر 
به گوش می رسد و اظهارنظرهای وی محدود به »فضای 
مجازی« شده که البته ما هم به دنبال »چرایی« این غیبت و 
ارتباط کمرنگ شده او با رسانه ها نیستیم؛ چرا که وضعیت 
فوتبال ایران بحرانی تر از آن است که کلید حل مشکلاتش 
صرفا در بازگشت یک مدیرفوتبالیِ سابق به کشور باشد! 
به همین جهت گفت و گویی با وی در خصوص تغییر و 
تحولات فدراسیون فوتبال )از رفتن تاج تا بازگشت نبی به 
فدراسیون( و سرمربی تیم ملی )از کی روش تا اسکوچیچ( 
و آینده فوتبال داشتیم که خواندن خلاصه آن خالی از لطف 
نخواهد بود؛ ضمنا، واضح است که تمامی گزاره های این 
گفت و گو به معنای تایید »دنیای هوادار« بر آن ها -خصوصا 

در مورد »کارلوس کی روش«- نیست: 

حضور نبی مکمل بازگشت کفاشیان خواهد بود

»امیر عابدینی« ابتدا در پاسخ به این پرسش که »تغییرات 
ناگهانی« در فدراسیون فوتبال را چگونه ارزیابی می کند و 
اساسا جایگاه »نقد« در فوتبال ما کجاست، گفت:»تغییر و 
تحول در فوتبال یک ضرورت است. گاهی دوستان مورد نقد 

مه قرار می گیرند. این نقد شخصی نیست و نقد  نا ر کا
ای است. ما به شخصیت 

کار  افراد  حقیقی 
این  ولی  نداریم 
که  است  طبیعی 
شخصیت حقوقی 
عنوان  به  را  افراد 
سمتی  و  جایگاه 
اختیار  در  که 

نقد  مورد  را  دارند 
قرار بدهیم، تجزیه و 

و  کنیم  تحلیل 

کارنامه ای که از خود به جا گذاشتند را بسنجیم به آن نمره 
بدهیم. بنده حضور آقای نبی در سمت دبیرکلی را به دلیل 
تمام تجربیاتی که کسب کرده و از زمان محمد دادگان تا 
به امروز، ید طولایی در عملکردهای اساسی در فوتبال کشور 
دارد و نمره بسیار خوبی را هم کسب کرده را به فال نیک می 
گیرم و شک ندارم که مکمل این حرکت، بازگشت کفاشیان 

به فدراسیون خواهد بود.« 
وی در ادامه گفت:»در هر صورت امیدواریم اقداماتی که 
قنبرزاده و همکاران او به عنوان یک گروه کارشناسی نخبه 
و کسانی که به حق دارای قدرت تجزیه و تحلیل آیتم های 
حقوقی فوتبال هستند، این ها را در کنار هم ببینیم و 
خوشبین باشیم به حل مشکلات حقوقی و اساسنامه و 

دعواهایی که فدراسیون با فیفا خواهد داشت.«

مخالف تعطیلی یک ساله لیگ هستم!

تئوری  در خصوص  را  پرسپولیس  سابق  مدیرعامل  نظر 
»محمد دادگان« مبنی بر تعطیلی یک ساله فوتبال ایران به 
جهت آماده سازی زیرساخت های فوتبالی کشور و حرکت 
به سوی حرفه ای شدن و پشرفت به معنای دقیق کلمه 
پرسیدیم که صراحتا مخالفت کرد و گفت:»بنده با نظر آقای 
دادگان مبنی بر اینکه لیگ را یک سال تعطیل کنیم مخالف 
هستم. فوتبال را حتی اگر می شد برای یک روز هم نباید 
تعطیل می کردیم اما، شرایط به گونه ای رقم خورد که در 
مورد این ویروس »کرونا« که تمام دنیا را در ابعاد سیاسی، 
اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی تحت تاثیر قرار داد و ما هم 
که به عنوان فوتبال به مقوله نگاه می کنیم در این هنجار 
اجتماعی ضربه خوردیم. همه جهان فوتبال ضربه خوردند 
و طبیعی است که اگر ممکن است مسابقات را به سرعت 
برگزار و لیگ را تمام کنیم و با قدرت و حساب شده وارد 

لیگ بعد شویم.« 
صددرصد  لیگ  تعطیلی  با  داد:»پس  ادامه  عابدینی 
مخالفم و اگر قرار است برنامه ها به مشکل نخورد باید از 
همین حالا قهرمانی پرسپولیس رسما اعلام شود. بدون 
چک و چانه پرسپولیس قهرمان است و کسی نمی 
تواند این عنوان قهرمانی را از پرسپولیس بگیرد، چه در 
زمین فوتبال، چه روی کاغذ، پرسپولیس قهرمان است 
و ممکن است برخی ها خوششان نیاید ولی آن هایی 
که تجزیه تحلیل فوتبال را می دانند، متوجه هستند 
که قهرمانی پرسپولیس اجتناب ناپذیر 

است.«

»لابی« معنا و مفهوم 
»تبانی« ندارد!

انگار که از ابتدا 
چیزی در 
لش  د

مانده باشد، ناگهان بحث را عوض کرد و باز هم در خصوص 
»تغییر و تحول« در فوتبال صحبت کرد و از آن جایی که 
موضع تماما موافق »دنیای هوادار« در خصوص »کارلوس 
را می  ایران  تیم ملی  در  پربار وی  رزومه  و  کی روش« 
دانست، گفت:»باز هم می گویم که تغییر تحول در فوتبال 
اجتناب ناپذیر است، رفتن کی روش را باید به فال نیک 
بگیریم و نگران رفتن ایشان نباشیم. کی روش با وجود 
زحماتی که در 8 سال کشید نهایتا چیزی به فوتبال ما نداد 
و رقم و عددهایی که گرفت بسیار بالا بود و اینکه رقم و 
عدد تمام شده هر اقدام و تلاش چقدر است با اون چیزی 

که کسب می کنیم آیا از نظر مادی برابری دارد یا خیر؟«
وی افزود:»البته بنده معتقدم که بار معنوی ورزش می تواند 
مقدم باشد بر بار مادی آن؛ اما در کشوری که تحریم است 
و اوضاع و احوال اقتصادی نابسامانی دارد حتی یک ریال 
هزینه کردن باید با حساب و کتاب باشد. ما معمولا در 
پرونده هایی که در فیفا داریم شکست می خوریم؛ زیرا کسی 
را در آن جا نداریم که حمایت های لازم صورت بپذیرد. یک 
زمانی بنده بحث لابی را مطرح کردم و اعتقاد دارم که لابی 

معنا و مفهم تبانی ندارد.«

آن هایی که از »تبانی« می گویند »سواد« ندارند!

استاندار سابق لرستان در خصوص موضوع پیچیده و بحث 
برانگیز »تبانی در فوتبال« و تفاو های آن با مسئله »لابی« 
گفت:»کسانی از بحث تبانی می گویند که سواد لازم را ندارند. 
متاسفانه در فوتبال ما بی سوادها و کسانی که شعور اجتماعی 
پایینی دارند و تفاوت لابی و تبانی را نمی دانند، مطالبی را 
بیان می کنند. معنای واقعی لابی جلسه »غیررسمی« است در 
محل رسمی. به طور مثال شما در اجلاسی دعوت شده اید و 
پس از روز اجلاس یا پیش از آن با مسئولان مربوطه در محل 
مشخصی به مذاکره می پردازید. ما باید داشته باشیم افرادی 
که در فرصت های مناسب با زبان بین المللی مناسب، حرف 
هایی را بزنند و از حقوق ما دفاع کنند تا تمام احکام به ضرر 
ما نباشد. مخصوصا در کنفدراسیون آسیا که ما در اقلیت بسیار 
بدی هستیم و لابی در اختیار کشورهایی است که با ما مشکل 
دارند و در چنین شرایطی تصمیم ها را به شکلی رقم می زنند 

که به ضرر ما باشد.«

نگاه بدی نسبت به آینده فوتبال ندارم

رئیس سابق فدراسیون فوتبال کشورمان در پاسخ به پرسش 
پایانی »دنیای هوادار« در خصوص »آینده فوتبال ملی« 
گفت:»شخصا نگاه منفی و بدی نسبت به آینده فوتبال 
کشورمان ندارم. امیدوارم افرادی که صحبت های خوب و 
مفیدی بیان می کنند و عمده آن ها در مجمع هم حضور 
دارند بتوانند با اقدامات مثبت نگرانی اصحاب فوتبال را 
برطرف کنند فوتبال کشور را به سمت رشد و اعتلا پیش 

ببرند.«

گفت و گو

»امیر عابدینی« در گفت و گو با »دنیای هوادار«:

»لابی« معنا و مفهوم »تبانی« ندارد! 
»نقد« لازمه و »تغییر و تحول« در فوتبال ضرورت است

جهان فوتبال

آقای نبی در سمت دبیرکلی را به دلیل تمام تجربیاتی که کسب کرده و از زمان محمد 
دادگان تا به امروز، ید طولایی در عملکردهای اساسی در فوتبال کشور دارد و نمره 
بسیار خوبی را هم کسب کرده را به فال نیک می گیرم و شک ندارم که مکمل این 

حرکت، بازگشت کفاشیان به فدراسیون خواهد بود.« 
مهدی تیموری

 سردبیر


